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 KVĚTEN–ČERVEN

Cena 10,- Kč

Letošní vítězka Dětského Zlatého Ámose 
paní Mgr. Alena Michálková se svými žáky.
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Úvodník starosty
Opět po dvou měsících vás zdravím prostřednictvím našeho zpravoda-

je a jako vždy doufám, že v něm najdete zajímavé a užitečné informace 
o dění v našem městě. 

Letošní rok bude pro naše město ve znamení velkých projektů, pro naše 
město do budoucna zásadních. Teď je ten správný čas se do nich pustit, 
ať už to je zásadní koncepce zásobování vodou, rekonstrukce Mariánské-
ho náměstí, rozhodnutí o osudu bývalé školky, kino i sokolovna. Úroko-
vé sazby jsou nejníže, co kdo pamatuje, dotační programy se rozjíždějí 
a na mnoho věcí jsme projekčně připraveni. 

Začněme menším, ale důležitým tématem. Jak se říká, hlavně to zdraví.
V Černovicích nyní zkušebně zavádíme službu vyzvedávání léků, ale-

spoň malou náplast na to, že nemáme plnohodnotnou lékárnu. I když ani 
to neprobíhá zdaleka bez problémů a nevíme, jak dlouho služba poběží. 
Podařilo se také zajistit zařazení do seznamu obcí, ve kterých může lékař 
žádat o dotaci z ministerstva zdravotnictví ve výši až 500 tisíc Kč na roz-
jezd ordinace pro praktického lékaře (dětského i dospělého). Nově jsem se 
také dohodl s kolegou starostou z obce Tučapy, kde lékaře hledají také, že 
budeme místo nabízet společně. Rád bych řekl něco více pozitivního (na-
příklad že doktora máme), ale bohužel – zatím byla všechna snaha marná. 

Asi nejviditelnějším děním (a naopak úspěšným) je nyní řešení 
Mariánského náměstí. Mnozí z Vás byli na přípravných schůzkách, kde 
jsme dlouze diskutovali o tom, co by na náměstí být mělo nebo nemělo. 
Díky všem za zapojení, je vidět, že máte o dění v našem městě zájem a jste 
mu ochotni věnovat čas (a ne malý). Více o náměstí pak píši na dalších 
stránkách, kde najdete i studii a kresby, které se této tématice věnují. 

Málo viditelný, ale klíčový plán se týká vodovodů. Připravujeme pro-
jekt, který by měl propojit zdroje u Stříteže s černovickými, vyřešil obnovu 
našich současných zdrojů a zajistil tak dost vody pro všechny naše občany 
(ty, kteří jsou napojeni na současné prameniště). Souběžně s tím chystáme 
letos opravu vodovodů ve Stříteži i s vybudováním nového vodojemu. Více 
o tom nyní mluvit je plýtváním papíru, protože zásadní konzultace s posky-
tovatelem dotací nás teprve čekají, ale voda pro nás musí být prioritou. 

Je obtížné vybrat to nejdůležitější, co se v našem městě děje. Pro kaž-
dého je to něco jiného, tak vám přeji, ať si každý v tomto vydání vybere. 

S přáním hezkého dne
Bc. Jan Brožek, starosta města

Zprávy z radnice
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Rekapitulace usnesení ze zasedání Zastupitelstva města 
Černovice konaného dne 2. března 2016

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
● jako cíl města pro příštích dvacet let: 60 let maximálního stáří vodo-

vodu a 70 let maximálního stáří kanalizace,
● rozpočtové opatření č. 1,
● odpisový plán,
● pokračování prací na novém územním plánu města Černovice, jehož 

pořízení bylo schváleno zastupitelstvem dne 2. 5. 2012,
● vyplacení kompenzace panu Lukáši Vaníčkovi za investice, které vlo-

žil do bytové jednotky v č.p. 149, v celkové výši 35.000,- Kč a odpuš-
tění poplatku za vodné a stočné za rok 2015,

● ZÁMĚR prodeje pozemků p.č. 1310/74 a 1300/2 v k.ú. Dobešov 
u Černovic (nově vzniklé pozemky oddělením částí z p.č. 1310/1 
a 1300) vlastníku přilehlého pozemku panu Richardu Ješinovi,

● nabytí pozemku p.č. 47/5 v k.ú. Benešov od Úřadu pro zastupování 
státu ve věcech majetkových do majetku města Černovice a pověřuje 
starostu dalším jednáním s ÚZSVM o formě a podmínkách převodu, 
včetně podpisu příslušné smlouvy,

● ZÁMĚR prodeje dvou částí pozemku p.č. 1310/1 v k.ú. Dobešov 
u Černovic, o velikosti cca 370 m2 a cca 170 m2, vlastníku přilehlého 
pozemku panu Jindřichu Kubů,

● poskytnutí příspěvku organizaci FOKUS Vysočina na rok 2016 ve výši 
5000,- Kč. Termín: do 15. 3. 2016,

● poskytnutí příspěvku pro Středisko rané péče SPRP České Budějovice 
na rok 2016 ve výši 5000 Kč

Zastupitelstvo města Černovice neschvaluje:
● poskytnutí příspěvku organizaci STŘED, z.ú. na rok 2016,
● poskytnutí finančního daru organizaci Centrum LADA, z.s.,
● poskytnutí příspěvku na rok 2016 organizaci Centrum pro zdravotně 

postižené Kraje Vysočina, o.p.s.
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Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:

● záměr pana Lukáše Hůlky a jeho kolegů na zbudování kolektivního 
domu pro seniory v Černovicích

Zastupitelstvo města Černovice

1. bere na vědomí inventarizaci v ZŠ a MŠ Černovice za rok 2015
2. schvaluje: 

a. výroční zprávu o hospodaření ZŠ a MŠ Černovice za rok 2015
b. účetní závěrku ZŠ a MŠ Černovice za rok 2015
c. návrh na rozdělení hospodářského výsledku ZŠ a MŠ Černovice 

za rok 2015
d. vyřazení majetku na základě inventarizace prováděné k 31. 12. 

2015, dle seznamu likvidační komise ZŠ a MŠ Černovice ze dne 
4. 1. 2016

3. ukládá starostovi seznámit ZŠ a MŠ Černovice s tímto usnesením; 
Termín: do 15. 3. 2016

Rekapitulace usnesení ze zasedání Zastupitelstva města 
Černovice konaného dne 6. dubna 2016

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:

● účetní závěrku města Černovice ke dni 31. 12. 2015
● závěrečný účet města Černovice za rok 2015
● výsledek přezkoumání hospodaření města za rok 2015 dle předložené 

zprávy Krajského úřadu Kraje Vysočina bez výhrad
● jako vítěze výběrového řízení na realizaci projektu „Stavební úpra-

vy komunikace a parkoviště u budovy ZD včetně dešťové kanalizace 
a chodníku na Pršín“ firmu DŘEVOTVAR – ŘEMESLA A STAVBY 
s.r.o. a pověřuje starostu podpisem smlouvy

● rozdělení nákladů na realizaci projektu „Stavební úpravy komunika-
ce a parkoviště u budovy ZD včetně dešťové kanalizace a chodníku 
na Pršín“ mezi město Černovice a ZD tak, že ZD se bude podílet na  
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realizaci částkou 270.000,- Kč bez DPH a pověřuje starostu zajištěním 
smlouvy

● ZÁMĚR pronájmu místností ve 2. NP budovy MěÚ Černovice: bý-
valé dětské ordinace a čekárny o výměře 44 m2 a 1/2 příslušenství 
o výměře 11 m2 MUDr. Aleši Miletínovi, popř. právnické osobě jím 
zřízené, pro rozšíření prostor k provozování praxe zubní ordinace

● nabytí ½ pozemku p. č. 4956/17 v k.ú. Černovice u Tábora od Úřadu 
pro zastupování státu ve věcech majetkových do majetku města Čer-
novice a pověřuje starostu dalším jednáním s ÚZSVM o formě a pod-
mínkách převodu, včetně podpisu příslušné smlouvy

● schvaluje: 
1. prodej pozemků p. č. 1310/74 o výměře 2 m2 a 1300/2 o výměře 66 m2 

v k.ú. Dobešov u Černovic (nově vzniklé pozemky oddělením částí 
z p. č. 1310/1 a 1300) panu Richardu Ješinovi, bytem Praha 4, Olbra-
movická 702/11, za cenu 40,- Kč/m2,

2. koupi pozemků p. č. 154/2 o výměře 73 m2, 154/3 o výměře 1 m2 
a 154/4 o výměře 4 m2, (nově vzniklé pozemky oddělením částí z p. č. 
154), nově odděleného dílu b o výměře 1 m2 z pozemku p.č. 1310/23 
a nově odděleného dílu e o výměře 1 m2 z pozemku p. č. 1300, vše 
v k.ú. Dobešov u Černovic, od pana Richarda Ješiny

● nákup pozemků p. č. 382/3 o výměře 5758 m2, p. č. 382/51 o výmě-
ře 1420 m2, p. č. 382/58 o výměře 153 m2 a p. č. 382/63 o výměře 
1935 m2, vše v k.ú. Černovice u Tábora, od pana Karla Vaníčka za cel-
kovou cenu 159.645,- Kč

•	 schvaluje 
1. prodej pozemků p.č. 2085/15, 2085/16, 2085/19 a 2085/20 v k.ú. Čer-

novice u Tábora paní Romaně Machové, bytem Těmice 154, za cenu 
350,- Kč/m2, stanovenou jako cena v místě obvyklá,

2. zřízení předkupního práva pro město Černovice při prodeji pozemků 
p. č. 2085/15, 2085/16, 2085/19 a 2085/20 v k.ú. Černovice u Tábora 
paní Machové dle bodu 1 tohoto usnesení

● ZÁMĚR prodeje částí pozemků p. č. 1072/1 o výměře cca 530 m2 
a p. č. 1072/16 o výměře cca 980 m2 v k.ú. Vlkosovice vlastníku při-
lehlého pozemku panu Peteru Thomasi Jinovi
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● ZÁMĚR pronájmu pozemků p.č. 3359/16 a 3359/22 v k.ú. Černovice 
u Tábora firmě Lameto Global s.r.o

● rozšíření střelnice pro potřeby místního střeleckého oddílu
● dar Farní charitě Kamenice nad Lipou ve výši 20.000,- Kč
● finanční příspěvek na rekonstrukci chodníku před objekty č.p. 87 

a 743 na Mariánském náměstí ve výši odpovídající ceně materiálu

Zastupitelstvo města Černovice neschvaluje:
● prodej dvou částí pozemku p.č. 1310/1 v k.ú. Dobešov u Černovic, 

o výměře cca 370 m2 a cca 170 m2, vlastníku přilehlého pozemku panu 
Jindřichu Kubů

● ZÁMĚR prodeje pozemku p. č. 862/2 v k.ú. Dobešov u Černovic 
vlastníku přilehlého pozemku panu Ing. Františku Petrů

Zastupitelstvo města Černovice pověřuje starostu:
● poptávkou prováděcí projektové dokumentace na rekonstrukci povr-

chů Mariánského náměstí v Černovicích dle studie architektonického 
studia A91

● poptávkou úprav kostela Sv. Martina v Dobešově, v rozsahu probou-
rání zdi mezi lodí a kaplí kostela a osazení trámů

● vyjednáním změny adresního PSČ pro obce Černovice, Dobešov, Pan-
ské Mlýny, Rytov, Střítež, Svatava a Vackov na jednotné adresní PSČ 
394 94

Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
● rozpočtové opatření č. 2
● studii na rekonstrukci bývalé školky
● žádost pana Tomáše Krátkého o prodej budovy bývalé MŠ 

v Černovicích
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Mariánské náměstí bychom chtěli  
začít opravovat v roce 2017

Jak jsem psal v úvodníku, to, co nyní hýbe naším městem, je projekt 
na rekonstrukci Mariánského náměstí. K přípravě bylo několik schůzek 
a teď je záležitost prodiskutována víc než dostatečně. Mám velkou ra-
dost, že se i zastupitelstvo jednohlasně shodlo na studii i dalším postupu. 
Na květnovém zasedání bychom měli vybrat projekční kancelář, která ze 
schválené studie (najdete ji na dalších stránkách) vyrobí projekt, podle kte-
rého bychom měli začít příští rok kopat. 

Příjemným bonusem je šance získat na rekonstrukci náměstí dotaci 
z iROPu. Je to zatím jen šance, nic není jisté, ale pokud se vše podaří, mohli 
bychom dostat příspěvek minimálně pět milionů korun. 

Co by se všechno mělo na náměstí řešit? Více napoví obrázek. V místech, 
kde stojí autobusy i dnes, by zastávky měly zůstat (ostatně dotace je právě 
na zřízení autobusového terminálu), celá tato část náměstí by se měla tro-
chu zklidnit a prostor mezi zastávkami autobusů a silnicí na Soběslav by 
měl být zpevněný a vydlážděný, jen s řadami nových stromů. Mariánský 
sloup se vrátí tam, kam patří – na náměstí. V nejzápadnější části náměstí by 
měla vzniknout nová parkovací místa, aby bylo kde zastavit. Změny by se 
měly dotknout i druhé části náměstí. Prostor před kinem by byl pro dopravu 
uzavřen a silnice kolem prodejny pana Dundra bude jednosměrná, v opač-
ném směru než nyní. V ulici budou podélná i šikmá stání. Park před kinem 
také dozná zásadních změn.

Náměstí není jen to, co vidíme na povrchu, ale také to, co je pod ním. Je 
logické, že všechny sítě musí projít rekonstrukcí také. Zatím si nedovedu 
moc představit, jak přesně bude probíhat provoz během prací, ale musíme 
to nějak zvládnout – zvládli to i jiní. 

Projekt je trochu rozšířen až za budovu úřadu. I tato plocha si už zaslou-
ží, abychom ji konečně zpevnili a vytvořili tak další místo pro stání aut či 
autobusů. Pokud nedojde ke shodě na budově sokolovny, tak by na tomto 
místě mohl být postaven nový kulturní dům, a u něj se parkovací místa také 
rozhodně hodí. 

Na čem jsme se naopak neshodli, je co s kinem. Zvažovali jsme obě va-
rianty – zachování i zbourání, obě mají svá pro a proti. Strhnutí kina s se-
bou přináší potíž v tom, že pak musíme nutně zlikvidovat i budovy za ním 
– klubovny a prodejny. Bourání nebude laciné a nemáme žádné náhradní 
prostory pro činnosti, které se nemohou spolehnout na tržní řešení. Z archi-
tektonického pohledu na věc také není žádoucí, aby kostel stál samostatně 
– byl postaven tak, že je zakryt budovou a tomu odpovídá i jeho průčelí, 
které naši předci vystavěli zdobené jen nahoře – v místech, která jediná byla 
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z náměstí vidět. Na druhou stranu ponechání budovy kina tak, jak vypadá 
nyní, není žádným řešením – na tom se asi shodneme všichni. 

Jak by mohlo náměstí vypadat s kinem i bez kina si můžete udělat před-
stavu z přiložených obrázků – ani jedna z variant nevypadá špatně. 

Podstatné je, že i přes tuto nejasnost jsme se shodli. Cílem je připravit pro-
jekt tak, abychom na podzim letošního roku mohli vyhlásit soutěž na rekon-
strukci. Ještě jednou děkuji všem za účast na přípravách, konstruktivní i emo-
tivní připomínky a podporu tohoto projektu, který je pro naše město zásadní. 

Jan Brožek
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Vítání nových občánků
Další slavnostní vítání nových černovických občánků se konalo v obřadní 
síni městského úřadu v sobotu 12. března. Za doprovodu dětí a učitelky 
Mateřské školy v Černovicích bylo slavnostně uvítáno do života 16 dětí – 
11 holčiček a 5 chlapečků. 
Všem dětem a jejich rodičům přejeme pevné zdraví a rodinnou pohodu.

H. Širmanová

Foto Popis Adresa Kontakt cena

Město Černovice 
nabízí k prodeji 
parcely pro 
rodinné domy. 
Parcely od 720 
do 1200 m2, 
přípojky vody, 
elektřiny, 
kanalizace 
a plynu, asfaltová 
silnice. 

Východní 
část Černovic 
ve směru 
od Svatavy/
Věžné

Podatelna města Černovice
Mariánské náměstí 
718 394 94 Černovice
posta@mestocernovice.cz
565 492 102

350 Kč /m2, 
pokud dojde 
ke kolaudaci 
stavby do 3 let 
od prodeje, 
pak 250 Kč/m2. 

prodej stavebních parcel
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Vše souvisí se vším
Na letošní lednové schůzi našeho zastupitelstva došlo k některým zá-

važným rozhodnutím.
Náměstí. Při schvalování rozpočtu jsem navrhl, aby se konečně letos 

začalo s rekonstrukcí náměstí místo rekonstrukce parkoviště u země-
dělského družstva v Dobešovské ulici. Můj návrh však nebyl přijat. 
Jsem přesvědčen, že je třeba nejdříve opravit náměstí a pak až chod-
níky a prostranství přilehlých komunikací. Rekonstrukcí však nesmí 
být dotčen středověký charakter našeho náměstí. Na rekonstrukci byl 
zpracován projekt již v roce 2000 a roku 2004 bylo vydáno stavební 
povolení po souhlasném vyjádření dotčených orgánů, což nebylo vů-
bec jednoduché. Část náměstí již byla podle projektu zhotovena, hlav-
ně kolem kostela. S dokončením rekonstrukce náměstí otálíme více 
než deset let, vymlouváme se na různé problémy, překážky, nesouhla-
sy, těžkosti apod. Kraj Vysočina opravil mnoho silnic v Černovicích 
a okolí, hlavně v loňském roce. Hlavní křižovatku na náměstí však 
neopravil, i když je jejím vlastníkem. Asi to nebude tím, že by na to ne-
měl peníze. Na rekonstrukci samotného náměstí jsme nezískali žádné 
dotace a navíc nám letos skončí platnost stavebního povolení. Pokud se 
tomu tak stane, budeme muset žádat o nové povolení, čímž se vše ještě 
značně zkomplikuje. 

Ozdravovna. Zastupitelstvo rozhodlo o rozparcelování pozem-
ku ozdravovny na čtyři části podle přání budoucího investora, včetně 
vytvoření nové komunikace, která by zpřístupnila jižní část pozemku. 
Nesouhlasím, aby byl pozemek ozdravovny prodávan po částech. Ten-
to investor není podle mého názoru partnerem pro naše město, protože 
chce využít jen jednu část ozdravovny, cca 1 ha. Ozdravovna musí zůstat 
v celku s napojením na oboru a na Svatavskou ulici. Vždyť pozemek 
ozdravovny je to jediné, co nyní máme, je zasíťovaný a připravený k re-
alizaci areálu se zdravotními, školskými či sociálními aktivitami s ce-
lorepublikovým významem, tak jak tomu bylo dříve. Jen tak nám může 
vzniknout v Černovicích více než sto pracovních míst. O to musíme usi-
lovat. Jiné větší aktivity podnikatelského charakteru v brzké době nemů-
žeme očekávat, protože naše průmyslová zóna v blízkosti areálu země-
dělského družstva směrem na Soběslav je pouze nakreslená na papíře. 
Nejsou vykoupeny pozemky, území není zasíťované, takže tam nikdo 
zatím stavět nemůže. 
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Voda. Zastupitelstvo rozhodlo těsnou většinou o výrazném zvýšení 
vodného a stočného pro letošní rok z celkových 51,- Kč na 64,- Kč 
za m3. Samotné zvýšení ceny nám však automaticky nepřinese ký-
žený výsledek na opravy vodovodů a kanalizací, protože ještě zá-
leží na tom, kolik vody prodáme. Důvodem zdražení je získat vyšší 
příjem, který však může být pouze krátkodobý, a to do té doby, než 
lidé obdrží nové složenky. Obávám se, že čím bude voda dražší, tím 
rychleji bude tato spotřeba klesat z důvodu většího šetření a budování 
nových soukromých studní a vrtů. Musíme usilovat o to, aby spotřeba 
vody neklesala, ba naopak, aby se zvyšovala. To znamená, že musíme 
mít dostatek vody pro naše zákazníky i v období vyšší spotřeby, což 
je zpravidla v létě. Nesmíme spotřebu snižovat nařízeními a zákazy 
z toho důvodu, že nejsme schopni zajistit dostatek pitné vody. To, 
abychom měli přijatelnou cenu vody, závisí dále hlavně na provoz-
ních nákladech, které jsou nyní vysoké. Potřebujeme, aby voda tekla 
samospádem a ne abychom ji čerpali nebo tlačili do kopce a v horším 
případě vozili cisternami. Potom vynakládáme zbytečně statisíce ko-
run ročně na elektřinu a dopravu. Nedokážu si vůbec představit, co 
bychom dělali, kdyby se nevybudovalo posílení vodovodu z Věžné 
na konci osmdesátých let minulého století. Toto posílení však musí-
me brát jako záložní zdroj, jako zdroj pouze pro případ nouze, a ne 
na něm stavět. Tato čerpaná voda je dobrá, ale drahá, platíme za ni 
12,- Kč/m3. Je to daleko dražší, když tato voda uniká potrubím a ne-
dostane se ke spotřebiteli, než když nám uniká naše voda vlastní. 
Za posledních pět let jsme neobdrželi žádnou dotaci na vodovody 
a kanalizace. Zvyšování ceny vody je podle mého názoru až to po-
slední opatření. Musí jí vždy předcházet alespoň nesnižování spotře-
by vody, snižování provozních nákladů i za pomocí investic a důsled-
né čerpání dotací.

Až budeme mít opravené náměstí, jistě se bude v Černovicích za-
stavovat více lidí, jistě budou více nakupovat, navštěvovat restaurace, 
rekreovat se a možná, že se i rozhodnou u nás žít. Až bude fungovat 
ozdravovna, budou také někteří zaměstnanci bydlet se svými rodinami 
v Černovicích. To vše bude mít vliv na zvýšenou spotřebu vody, kdy 
samotná ozdravovna může být naším největším zákazníkem. Vše souvisí 
se vším.

Petr Kovanda
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Zprávy Ze Základní školy
BŘEZEN – MĚSÍC KNIHY A INTERNETU

Celoškolní projekt věnovaný čtenářství má v naší škole několikaletou 
tradici. První ročník proběhl v roce 2008. Vždy se jednalo o soubor akti-
vit, který měl podněcovat žáky k zájmu o čtenářství a práci s informacemi. 

Podobně tomu bylo i letos. Tento ročník navázal na tradice let minulých 
(některé činnosti byly s většími či menšími úpravami zařazeny opakova-
ně), zaměřil se ale i na další stránky. Zjišťovali jsme, zda se množství času, 
které věnují žáci práci s textem, odráží v jejich školních výsledcích. Zařa-
dili jsme hádankářskou soutěž o knihy, uspořádali jsme školní kolo reci-
tační soutěže, mladší žáci nacvičili a zahráli pohádkové příběhy... Hlavní 
práce ale probíhala ve vyučovacích hodinách. Snažili jsme se, aby vše bylo 
provázáno, navazovalo na sebe tak, aby výuka přinesla žákům zkušenosti, 
které zlepší jejich umění učit se, správně komunikovat, spolupracovat, řešit 
problémy. Cílem bylo ukázat žákům, že čtení s porozuměním je nezbytným 
předpokladem k jejich dalšímu rozvoji. Bez čtenářské gramotnosti nemo-
hou žáci plně dosáhnout cílů ve svém budoucím profesním životě. 

V rámci projektu bylo zrealizováno téměř 200 vyučovacích hodin. Na škol-
ní práci navazovaly i aktivity ve školní družině a v mimoškolní činnosti.

Do školního kola recitační soutěže postoupilo 32 recitátorů,  
5 z nich reprezentovalo školu na oblastním kole v Kamenici nad Lipou. 
Anděla Paclíková ze III. třídy postoupila do kola okresního.

Žáci I. stupně nacvičili a zahráli (sami sobě, rodičům, dětem v mateřské 
škole a děti ze školní družiny i obyvatelům domu s pečovatelskou 
službou) následující pohádky a příběhy: O VELIKÉ ŘEPĚ (1. třída), 
BOUDO, BUDKO (2. třída), O KOHOUTKOVI A SLEPIČCE (3. třída), 
ZVÍŘÁTKA A PETROVŠTÍ (4. třída), STARÉ POVĚSTI ČESKÉ (5. 
třída). Ve školní družině děti secvičily podle vlastního scénáře několik pří-
běhů s maňásky. Všichni se moc snažili a podali opravdu výborné výkony.

Zajímavé byly i některé nástěnky – ve třídách i před nimi – kde byly 
umístěny výsledky prací žáků z jednotlivých hodin – mapy, grafy, foto-
grafie, výtvarné práce, komiksy, referáty… Na nástěnkách probíhal mezi 
kluky a děvčaty i „boj“ o větší počet přečtených knih.

V závěrečný den projektu – 31. března 2016 – se uskutečnil tradiční 
čtenářský maraton. Letos jsme načetli 18 hodin a 9 minut a přečetli jsme 
341 stran. Loňský rekord se nám tedy nepodařilo překonat, přesto ale patří 
všem veliký dík za snahu.
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Mezi čtenáře vstoupili i letošní žáci 1. třídy. Ti nejstarší – deváťáci – je 
důkladně prozkoušeli a pak museli uznat, že je čas, aby se prvňáci zařadili 
do čtenářské obce. Při obřadu pasování obdržel každý prvňáček šerpu, 
čtenářskou „placku“, záložku do knihy a nějakou dobrotu. A zbyl i čas 
na společné hraní her – to bavilo všechny, rozdíly mezi dětmi byly rázem 
smazány.

Začátkem dubna školu navštívila paní Michaela Fišarová – spisovatel-
ka, herečka, učitelka. S padesátkou dětí (zájemci z 4.–8. třídy) besedovala 
o svých knihách a o práci spisovatele.

Můžeme říci, že v rámci tohoto projektu bylo vykonáno velké množství 
práce. I když možná někoho něco příliš nebavilo, nebo se něco nepovedlo 
úplně přesně, výsledky jsou uspokojivé. A komu to nestačilo, může se řídit 
návodem J. Žáčka: „Chcete zmoudřet? Můj ty světe – otevřete knížku – 
čtěte!“ 

Mgr. Marcela Kokšteinová

Florbal
Dne 13. dubna se zúčastnili žáci naší školy Jarního florbalového turnaje 

žáků. Turnaj se odehrál za účasti sedmi týmů ve sportovní hale v Kamenici 
nad Lipou. Po vydařeném vystoupení obsadili naši žáci 2. místo.
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Turnaj se hrál systémem „každý s každým“. Bilance našeho družstva 
– tři vítězství, jedna remíza a dvě prohry. Vzhledem k vyrovnanosti tur-
naje nakonec stačil předvedený výkon na celkové druhé místo, o kterém 
rozhodl lepší vzájemný zápas se ZŠ Kamenice nad Lipou A. Turnaj vyhrá-
la SZŠ Kamenice nad Lipou.

Turnaj odehráli tito žáci – brankář Dominik Pavlík, v poli Lukáš Pěnka, 
Jindřich Hůlka, David Pravda, Honza Kubík a Matěj Máca. 

Děkujeme všem zúčastněným za vzornou reprezentaci a přejeme hodně 
úspěchů v dalších sportovních soutěžích.

Mgr. Josef Hadrava

ASIjSKé OdpOlEdNE V ZŠ
V rámci výuky Asie v zeměpise jsme si se sedmou třídou udělali hezké 

„asijské odpoledne“, během kterého jsme si přiblížili kulturu ve vybraných 
státech Asie, jako je Japonsko, Čína, Vietnam a Indonésie. Ochutnali jsme 
místní pokrmy, jako je sushi, vietnamské fazolové koláčky nebo malajské 
banánové cukroví a k tomu pili černý cejlonský a růžový nepálský čaj. 
Oblečení, hudba i pokrmy měly samozřejmě podpořit výuku. Během ob-
čerstvení jsme se věnovali povídání o nejrůznějších faktech i zajímavos-
tech ze všech koutů asijského kontinentu. Věděli jste například, že Japonci 
se dožívají nejvyššího věku na světě (ženy 84 let a muži 82 let)?

Tereza Brožková
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pŘEMYSlOVCI NA ČESKéM TRůNĚ
Ve čtvrtek 14. dubna jsme viděli v tělocvičně pořad o Přemyslovcích. 

Páni z Pardubic z Agentury Pernštejni nám řekli mnoho zajímavého, navíc 
bylo celé divadlo vtipné. Také nám ukázali šerm. Nakonec nám dovoli-
li, abychom si prohlédli zbraně. Celé představení trvalo asi hodinu a půl. 
Všem se moc líbilo. 

Helena Brožková, 4. třída

EUROREBUS 
V úterý 12. dubna jsme se zúčastnili, jako každý rok, krajského kola 

zeměpisné soutěže Eurorebus v Jihlavě, kam jsme byli po celoroční práci 
všech tříd pozváni. Jelo 15 žáků, z každé třídy druhého stupně vždy tři nej-
lepší žáci a tři žáci z prvního stupně. Žáky druhého stupně překvapilo vel-
mi obtížné zadání a mezi nejlepší se bohužel neprobojovali. Za to velkým 
překvapením byl výsledek družstva děvčat ze 3., 4. a 5. třídy ve složení 
Vendulka Kotrčová, Helenka Brožková a Pavlínka Nymburská. Poprvé 
za celou dobu účasti naší školy v této soutěži jsme přivezli do Černovic 
zlaté medaile z krajského kola!!!! Jako první samozřejmě postupujeme 
také do celostátního finále, které se koná počátkem června v Praze. Děv-
čatům gratulujeme a budeme jim v tvrdé konkurenci držet palce. 

Tereza Brožková
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FESTIVAl jEdEN SVĚT
29. března jsme byli společně s 6. a 8. třídou v Pelhřimově na promítání 

festivalu Jeden svět, což je festival o lidských právech. Letošní téma fes-
tivalu bylo Hledání domova.

Pelhřimovské kino promítalo tři filmy.
První film se jmenoval Róza a její nová kamarádka. Film byl o dívce 

jménem Róza, která je z Německa a je jí dvanáct let. Poblíž její školy je 
ubytovna pro uprchlíky. Róza se se svými kamarády domluví, že každý 
pátek si do ubytovny půjdou hrát s malými dětmi uprchlíků. V ubytovně 
se seznámí s dívkou stejného věku z Albánie. Začne se s ní scházet a sta-
nou se z nich kamarádky.

Druhý film – Přes den práce, večer škola – byl o malém klukovi z Bar-
my, který kvůli práci nemůže chodit do školy jako ostatní a chodí jen 
do večerní školy na dvě hodiny.

Třetí film – Tančím pro tebe vypráví – o dívce, která tančí tradiční nor-
ský tanec. Tanec je sice pro kluky, ale protože její dědeček taky tančil, 
tak mu chce udělat radost. Bohužel, na konci filmu její dědeček zemře 
na rakovinu. 

Tyto filmy se promítaly od úterý 29. března pro školy i pro veřejnost.
Nejvíce z filmů se mi líbil první o Róze a její nové kamarádce.

Vendula Valková, 7. třída

pROjEKT pROgRAMů OCHRANA  
ČlOVĚKA A ZdRAVá ŠKOlA

Dne 30. března se v černovické škole uskutečnilo odpoledne na téma 
Ochrana člověka za mimořádných situací.

Přednášku na téma Požární ochrana si pro školku i celý první a druhý 
stupeň připravili profesionální hasiči společně s dobrovolnými hasičkami. 
Žáci se dozvěděli plno informací o tom, kdo to vůbec hasič je, jaká je jeho 
práce apod. Ke konci měli žáci možnost vyzkoušet si hasičský oblek a po-
dívat se na různé hasičské vybavení.

Nikola Motyčáková, 8. třída

Dále jsme šli na praktickou první pomoc, kde pro nás bylo připraveno 
pět stanovišť, na kterých jsme byli za své výkony bodováni. Na prvním 
stanovišti bylo tepenné krvácení a infarkt, na druhém popálenina a po-
leptání, na třetím alergie a „mrtvička“, na čtvrtém resuscitace a na pá-
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tém astmatický záchvat a zlomená klíční kost. Nějaké zranění jsme nebyli 
schopni samostatně ošetřit, ale u většiny jsme si rady věděli. Tahle prak-
tická pomoc mě nebavila. Vím, že je to potřebné, ale děláme to každý rok. 
Ovšem úspěšně jsme to zvládli a jsme zase o kus lepší.

Jako konečné prozkoušení našich znalostí jsme si napsali test s 56 otázka-
mi na téma mimořádné situace, ochranu člověka, dopravní a přírodní tísňové 
situace. Psát test se nikomu nechtělo, protože už jsme toho na jedno odpoled-
ne měli dost, ale psali jsme ho i tak. Pár otázek a odpovědí nám přišlo velice 
vtipných a u některých jsme nevěděli, co to znamená. Testy byly odevzdány 
a máme pocit, že to nedopadne tak katastrofálně, jak se na začátku zdálo.

Celkově se mi nejvíce líbila beseda s hasiči, přišlo mi to zajímavé. Prak-
tická první pomoc mě tedy nebavila a testy se daly přežít. Odpoledne jsme 
si i docela užili a byla zábava.

Sára Filípková, 7. třída

Děkuji všem „záchranářům“, kteří mi bezplatně, ve svém volném čase 
pomáhali se soutěží praktické první pomoci.

Jana Nováková

Na fotce zleva: pan Zdeněk Páral ze ZZS Vysočina, Bc. Lucie Vachtová z JIP 
interních oborů Nemocnice Pelhřimov, MUDr. Vendula Mazancová ze ZZS 
Jihočeského kraje, DiS. Jana Hálová ze ZZS Vysočina, DiS. Martin Holub ze 
ZZS Jihočeského kraje a vpředu DiS. Pavel Straka ze ZZS Jihočeského kraje
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VIdA CENTRUM BRNO
Dne 22. března navštívilo 16 žáků naší školy (především z energetické-

ho týmu) vědecké centrum VIDA v Brně. Exkurze byla odměnou za roč-
ní práci na měření ovzduší v naší škole, v rámci projektu Euronet 50/50 
MAX, který zaštiťovala Energetická agentura Vysočiny. 

V Brně nás nejprve čekal hodinový program v Divadle vědy na téma 
Blesky a výboje. Kde jsme zhlédli zajímavé pokusy o přenosu energie 
a vzniku výboje. Do některých pokusů se mohli zapojit i samotní žáci. 

Dále měli žáci volný rozchod po celém centru a bylo jen na každém 
z nich, kolik aktivit si vyzkoušejí na vlastní kůži a kolik si jich pouze 
prohlédnou. 

Dále jen mohu říct, že exkurze byla velmi zajímavá, poučná a ve VIDA 
centru se nám líbilo. 

Mgr. Petra Novotná

ŠKOlNÍ dRUžINA
V březnu jsme již tradičně navštívili dětské oddělení městské knihovny. 

Paní Šenoltová dětem moc hezky vysvětlila tradice Velikonoc a informo-
vala o možnosti půjčování knih.

Velkou radost udělaly děti ze školní družiny obyvatelkám pečovatel-
ského domu. Předvedly jim maňáskové pohádky, za které dostaly sladkou 
odměnu.

Marcela Vránková a Jaroslava Seidlová
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KROUžEK VYBÍjENé
V úterý 5. dubna se uskutečnilo okresní kolo ve vybíjené v Pelhřimově. 

Naši sportovci ze ZŠ Černovice s přehledem vyhráli a postupují do kraj-
ského kola v Havlíčkově Brodě.

Marcela Vránková

pASOVáNÍ pRVňáČKů 
NA MAlé ČTENáŘE

Pasování prvňáčků na čtenáře se ko-
nalo dne 7. dubna 2016. 

První hodinu jsme prvňáčkům četli 
pohádky a společně jsme plnili úkoly. 
Na konci hodiny jsme prvňáčky pa-
sovali na čtenáře. Po přestávce jsme 
společně hráli hry. Nakonec nám za-
hráli pohádku o veliké řepě. Všem se 
to moc líbilo.

Markéta Zíková, 
Vendula Brabcová, 9. třída
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ZpráVičky Z Mateřské školičky
Hasiči

Ve čtvrtek 10. března navštívily všechny děti z MŠ černovickou hasič-
skou zbrojnici. Za místní sbor dobrovolných hasičů nás přivítali Jaroslav 
Řeháček – dlouholetý člen SDH a nynější vedoucí oddílu Mladých hasi-
čů a starosta SDH David Štěpán. Děti si mohly prohlédnout veškeré ha-
sičské vybavení – helmy, zásahové obleky, dýchací přístroje, nechyběla 
prohlídka hasičských aut. Největší atrakcí bylo zkoušení helem. Dětem 
se návštěva hasičárny moc líbila, že se jim ani nechtělo zpátky do školky. 
Děkujeme pánům hasičům, že se nám tak hezky, obětavě a poutavě věno-
vali, moc se nám zde líbilo…

…proto děti s nadšením přivítaly, když nás černovičtí hasiči navštívili 
koncem března ve školce. Ostychu se zbavily i paní učitelky a vyzkoušely 
si zásahové obleky.

Zážitky ze setkání s hasiči mohly děti nakreslit či namalovat. Vznikly 
zajímavé a nápadité výtvory, s kterými se děti zúčastnily soutěže „Požár-
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ní ochrana očima dětí“. Do soutěže se zapojilo cca 20 dětí ve věku 3–6 
let. Všechny obrázky byly krásné, ale vyhrát nemohou všichni – bohužel. 
V místním kole vyhráli – Zuzka Kučerová, Lukáš Komžák a Lucka Pospí-
šilová a jejich výtvory postupují do okresního kola. Čestné uznání získali 
Zuzka Brožková a Honzík Křeček. Všichni zúčastnění obdrželi sladkou 
odměnu.

Vítání občánků
Pod vedením p. uč. Hanky Borkovcové vystoupili předškoláci v sobotu 

12. března na vítání občánků, aby přivítali naše nejmenší občánky. Přes-
tože hodně dětí onemocnělo, zhostily se účinkující daného úkolu se ctí. 
Pásmo složené z písniček, básniček a hry na flétnu budoucích školáčků 
doplnily i už „velcí školáci“ Anička Dvořáčková, Vaneska Kubů a Adá-
mek Kubík.

Celé vystoupení si děti zopakovaly v pátek 15. dubna v Hotelu Mlýn, 
kde vystoupily pro černovický svaz žen. Děti opět nezklamaly a vše se 
zdařilo.
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Karneval
Ve čtvrtek 17. března se prostory 3. třídy proměnily k nepoznání. Všude, 

kam se oko podívalo, visely barevné krepové řetězy, balonky, barevné ob-
rázky a karnevalové girlandy. Zkrátka vše, jak má být, když se koná kar-
neval. Děti se proměnily v princezny, superhrdiny, rytíře, mořské panny, 
kočičky, medvídky, berušky, vodníky a jiné roztodivné pohádkové posta-
vičky. Nechyběla hudba, na kterou děti tančily a skotačily, a samozřejmě 
hry a soutěže. Celý program pro děti připravila pani učitelka Borkovcová, 
která se pro tento den proměnila v Indiánku. Děti se dostatečně vyřádily 
a krásná výzdoba nám vydržela celý měsíc.

„já na to mám“…
…je dovednostní soutěž Základní školy speciální a Praktické školy Čer-

novice. Děti z 3. třídy byly pozvány, aby se této akce zúčastnily. Předško-
láci si tak vyzkoušeli různé aktivity, se kterými se běžně nesetkají – tvo-
ření z keramické hlíny, pedigu a drátku, šití velikonočního vajíčka… Dále 
si mohli pohrát s různými stavebnice, skládankami a hrami, které nezna-
jí, vyzkoušet si skládání slov podle předlohy nebo přiřazování obrázků. 
Největší úspěch měla trampolína, na které se všichni dostatečně vyřádili. 
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Strávili jsme zde celé dopoledne a moc si to užili, jak děti tak i my, učitel-
ky. Děkujeme všem zaměstnancům základní školy speciální v čele s paní 
Mgr. Ludmilou Míkovou, za vřelé přijetí, trpělivost a péči, kterou jste nám 
věnovali. Děti si od odnesly spoustu dárečků, ale hlavně zážitků, a za to 
moc a moc děkujeme.

Svátky jara
Přestože jsme na oslavu Velikonoc měli málo času, děti v jednotlivých 

třídách tvořily, malovaly, stříhaly, lepily, sázely…, prostě dělaly, co moh-
ly, aby vyzdobily třídy i prostory školky jarními motivy.

A tak vznikaly různé velikonoční zápichy, kreslená papírová vajíčka, 
zajíčci, beránci, kytičky, nechybělo zdobení vyfouknutých vajíček, setí 
osení a výroba výzdoby z vrbového proutí. Nezapomnělo se ani na různá 
říkadla a básničky o Velikonocích a o jaru. Většinu výtvorů si děti odnesly 
domů.

Návštěva městské knihovny
Březen je Měsíc knihy a internetu, neboli také Měsícem čtenářů. V naší 

mateřské škole vedeme děti k četbě a kladnému vztahu ke knihám. Každý 
den dětem čteme a prohlížíme si s nimi různé knihy, encyklopedie a časopi-
sy, a proto jsme neváhali a navštívili místní městskou knihovnu. V prosto-
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rách dětského oddělení nás mile přivítala paní Václava Šenoltová. Sezná-
mila děti se způsobem uspořádání knih a časopisů, představila různé tituly 
knih, které by děti mohly zajímat, a hlavně upozornila, jak mají s knihami 
zacházet. V knihovně se nám moc líbilo a doufáme, že jsme děti inspirovali 
k tomu, aby se staly jejími stálými návštěvníky. Děkujeme paní Šenoltové 
za trpělivost a péči, kterou nám věnovala a těšíme se na další spolupráci.

Kultura v MŠ
V průběhu března a dubna zhlédly děti několik divadelních představe-

ní. Nejen, že nás navštívilo profesionální zájezdové divadlo „Kolem“, ale 
hlavně nám přišli zahrát školáci z 1. stupně ZŠ. Sehráli pro nás pět krát-
kých pohádek, které si připravili v rámci Března, měsíce knihy a internetu. 
Poslední březnové odpoledne jsme byli pozváni do školní družiny základ-
ní školy, kde nám „velké“ děti zahrály čtyři pohádky, které si samy vy-
myslely a nacvičily. Všechna představení se školkovým dětem moc líbila.

Nevšedním zážitkem bylo představení „Červená Karkulka“, které si při-
pravili žáci základní školy speciální pod vedením Hanky Bletterbauerové 
a Renči Klimešové. Vystoupení dětí bylo parádní a moc se nám líbilo. 
Jsme moc rádi, že jste nás opět pozvali mezi sebe a už teď se těšíme, až 
přijdete na oplátku k nám do školky.

Za kolektiv MŠ Kamila Pařízková
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poutník zaujal nejen fotkami, ale i kytarou
Do třetího nejvýznamnějšího poutního místa světa se v pátek 8. dubna 

mohlo přenést asi 25 návštěvníků přednášky v zasedačce černovického 
úřadu. O své pěší pouti do španělského Santiaga de Compostela tam totiž 
vyprávěl 32letý Patrik Kotrba.

Ten vyšel od domu své matky z Kloužovic u Chýnova a nezvolil zrovna 
tu nejkratší cestu – ostatně jak sám zdůraznil, nešlo mu o to jít nejrych-
leji, ale bral cestu jako způsob poznání světa i sama sebe. Vydal se přes 
Itálii, kde si v létě po ulicích vydělával peníze hraním na kytaru. Drobné 
neshody zažil v Monaku, kde bylo tamním policistům trnem v oku jeho 
spaní na lavičce. Pak už ho čekaly Pyreneje, ke kterým má dodnes obdiv 
jako k jedněm z posledních „divokých“ hor v Evropě. Ale „oslovilo“ ho 
celé Španělsko a hlavně tamní obyvatelé. Proto do Santiaga putoval ně-
kolikrát (mezitím se vracel do Česka) z různých poutnických tras, nejen 
z nejznámější Camino France. 

Posluchačům své zážitky z cest přiblížil nejen pomocí snímků, ale i ky-
tary – zahrál jak skladbu ve španělštině, tak i moravskou píseň ve „špa-

nělském“ hávu. 
Přiznal se, že ze 
začátku měl různé 
obavy, ale postup-
nými zkušenostmi 
(třeba s místy, která 
si vybíral na spaní) 
prý strach zcela 
zmizel a celou ces-
tu už se pak cítil 
bezpečně. Poeticky 
ustrojený mladík, 
který při přednáš-
ce procházel mezi 
příchozími, citoval 
také ze svého dení-
ku a zakončil vlast-
ní básní. 

(jm)
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informace z Farní charity
pozvání na jarní koncert pro Charitu

Srdečně zveme širokou veřejnost na koncert, který se uskuteční 
v neděli 15. května od 14 hodin v kostele Všech svatých v Kamenici 
nad Lipou. Těšit se můžete na vystoupení skupiny SaxWork Quar-
tet a při této příležitosti bude ke zhlédnutí výstava fotografií paní 
Lenky Koubové – Krásy naší přírody. Vystavené fotografie si bude-
te moci zakoupit a podpořit tak dílo Charity.
Vstupné na koncert je dobrovolné! 

J. Koubová

NaBÍDka ZaMĚstNáNÍ
Od 1. KVĚTNA 2016 pŘIjMU  

dO HlAVNÍHO pRACOVNÍHO 

pOMĚRU ZAMĚSTNANCE NA pOZICI 

OŠETŘOVATEl(KA) SKOTU – dOjIČ(KA)
(dvousměnný provoz, 6 dní v týdnu)

kONTAKT: jITKA ZáHOROVá, VOdNÍ 224,  
ČERNOVICE 394 94

TEl.: 607 867 239
Email: jitka.zahorova@post.cz

poskytování technických služeb
Libor Dvořák
391 55 Chýnov 

Tel. 607 255 383

údržba nemovitostí, spínání zdiva
stavební zámečnictví

zámečnické práce
svářečské práce
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Úspěch-neúspěch, štěstí-smutek
V každém druhu sportu se objeví tyto pocity. Od jednoho ke druhému to 

většinou není daleko, někdy snad jen vlásek. Stejně tak je to u sportovní 
střelby a samozřejmě i u mládežnické. Slíbil jsem, že budu psát o nábo-
jích, ale snad někdy později. V našem klubu se událo tolik věcí, že se mi 
to sem nevejde.

Tentokrát bych se chvilku pověnoval Petrovi Nymburskému, protože ho 
v článcích vždy trošku přehlížím. Na podzim dostal novou vzduchovku. 
Řeknu „konečně“!!! Dva roky se trápil se spouští a prohrál tím i něko-
lik velkých závodů. Nikdo 
mu nevěřil a teď na to při-
cházejí i jiní střelci. Od té 
doby jeho výsledky výraz-
ně stouply. Po nominačních 
závodech do Mnichova byl 
na prvním místě mezi muži! 
Ano, od začátku roku už 
střílí za muže. Taky se mi to 
divně píše, když si vzpome-
nu, jak přivezl první medaili 
z Brna ve dvanácti. V Mni-
chově opět potvrdil roli jed-
ničky týmu a vystřílel si tak 
jako jediný český muž účast 
na ME v Maďarsku. Tam se 
závody z české reprezenta-
ce nepovedly snad nikomu. 
Petr nebyl výjimkou a stře-
lil přibližně o dva body ME Györ 2016 – Petr Nymburský
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méně, než jsem si myslel. Ve výsledku ale 44. místo v kategorii mužů 
na Evropě je velmi pěkné. A jaká bude odměna? Dostane úplně novou ma-
lorážku a stal se náhradníkem pro Olympijské hry v Riu. Na Mistrovství 
ČR ukázal, že vše funguje, jak má a veze domů zlato a stříbro.

Tak vidíte. Pořád balancujeme mezi těmi slovíčky v názvu tohoto člán-
ku. A nebude tomu jinak i dál. Poděbrady. Píšu o těchto závodech vždy. 
Špatně se mi to píše, ale tentokrát byli soupeři lepší. Vlaďka Jiráková ani 
nepostoupila do finále a Katka Michálková se Šárkou Jandovou ve finále 
zase nemohly trefit ani vrata. Ani druhý den nebyly výsledky o moc lepší. 
Jen slzí bylo dost. U ležáků jsme brali na první velké závody naše „pr-
ťata“, trefila se akorát Kája Janů. Nečte se to moc dobře, co? Mě to taky 
nebaví psát, ale ke sportu to patří. 

Hlavně žádnou paniku, potrénujem a bude líp. Začátkem března dělá-
me pětidenní soustředění v Armádním sportovním centru v Plzni. Jelo 13 
střelců. Tolik nás nikdy nebylo. Jen pro představu o celkových nákladech 
– cesta, ubytování a strava se rovná přibližně 25 000,- Kč. Není započteno 
střelivo ani terče. Většinu hradí rodiče. Nejeden by se zeptal – a to se vy-
platí?!? Na to je rázná a jednoznačná odpověď. Vyplatí!!! Už ten víkend 
jsme z Plzně přivezli pět medailí.

Týden nato nastal vrchol sezóny – mistrovství republiky střelba ze 
vzduchovky vstoje. Nebudu zapírat, byl jsem nervózní, jak sáňky v létě. 
Kdo by taky nebyl. Mít taková tři želízka – co, přímo železa v ohni! 
A o Petrovi ani nemluvím. Šárka jandová, Vlaďka jiráková a Katka 
Michálková. Všichni jsme tušili, že jedeme pro medaili. Společně už 
mají z loňska bronz z malorážky a stříbro ze vzduchovky. No a na co teď 
myslíte!? A to má být člověk v klidu. Ale pěkně popořádku. V mladším 
dorostu byla poprvé na republice Klárka Zíková. Trošku jsme nechápali, 
co to tam střílí a kdy že už začne dělat chyby. Podala výborný výkon 
a o 10 bodů si zvýšila svůj osobní rekord. Byla dvacátá. V další směně 
nastoupilo naše dámské trio a s nimi Dominik Klimeš. V zóně diváků 
a trenérů jsem chodil jako lev v kleci. Začal závod. První rány hodně 
pěkné. Po prvních deseti ranách se všechny držely okolo pátého mís-
ta. Pak začal problém. Šárka zneklidněla, padla tam nějaká horší rána, 
ale pomalu se z toho zase dostávala. Nechtěla s nikým mluvit, řešila 
si všechno sama. Katka byla jako stroj. Bez emocí, nevnímala okolí, 
mnohokrát rány odkládala, ale střílela poměrně přesně. Zato Vlaďka 
měla uprostřed závodu lehkou krizičku. Není ale žádný nováček, takže 
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to v klidu složila a šla se poradit s Petrem, jak dál. Myslím, že jí má co 
říct. Dobře věděla, že ve hře je moc a další chybičky se už nesmí dopus-
tit. Uklidnila se a závod uzavřela výtečnou položkou. Poslední z placu 
odcházela Katka. Na výsledkové tabuli svítila konečná čísla soupeřek 
a Katka byla blízko medaili. Rozsvítilo se i jí konečné číslo a přišlo zkla-
mání – zase čtvrtá!!! Medaile jí unikla o 0,3 bodu. Víte, jak je to málo? 
Ze čtyřiceti soutěžních ran by stačilo pouze jedinou z nich posunout 
o půl milimetru blíž ke středu. Ano čtete dobře, tak blízko byla Katka 
k medaili. Vlaďka byla pátá bod za Katkou a Šárka šestá se ztrátou jen 
půl bodu. Holky se trefily všechny tři! Skoro bych zapomněl, co druž-
stvo? Tam medaile je určitě, ale jaká? Tak už to dopočítej a vytiskni, já 
mám nervy jak provazy. Joooooooo!!!! Holky jste první!!! Máte zlato!!! 
Jste Mistryně republiky!!!!!!!!! Šárka už ten pocit prožívá potřetí, ale 
Vlaďka na tenhle den 13. 3. 2016 čekala dlouhých šest let. Katka o rok 
méně. Na co myslíte teď? Už můžeme – kolekce medailí je úplná. Ještě 
nesmím zapomenout na Dominika, který se s tím doslova popral. Začá-
tek byl na ručník, ale pak vydřel 15. místo.

MČR 2016: nahoře - Šárka Jandová, Dominik Klimeš, Klárka Zíková dole 
– Katka Michálková a Vlaďka Jiráková
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další titul do Černovic!
Na Mistrovství ČR mládeže, kde se střílí disciplína vzduchová puška 

vleže, se rozdělovalo osm titulů a opravdu jeden opět putuje na Vysoči-
nu do Černovic. Překvapením pro mě bylo, že z celého kraje se nomi-
novalo pouze osm mladých střelců a jen jediný nebyl od nás. Kdo byli 
ti vyvolení – nominovaní z Černovic? Petr Zíka jako jediný zástupce 
kategorie starší chlapci. Matěj Lemberk jediný za mladší chlapce a pak 
zbytek mladší dívky. Tam byla naše největší síla. Dominika Jandová, 
Kája Janů, Pája Nymburská, Kačka Hodinová a Sabča Vachtová. Opět 
bylo pravděpodobné, že bychom mohli nějakou tu placičku urvat, ale 
jak to všechno správně nakombinovat? Zařazení do kategorií podle věku 
bylo jasné, ale družstva? Pro mě to bylo velmi složité. Udělat silnější 
družstvo podle tabulkových výsledků nebo podle citu. Jednomu forma 
stoupá, druhému klesá. Jeden je závodní typ, další se velikosti závodu 
lekne. A tabulky jsem vždycky odsuzoval. Přesto jsem tentokrát tabu-

MČR mládeže 2016: zleva Matěj Lemberk, Kája Janů, Dominika Jandová 
a Pavlína Nymburská
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lek využil. A výsledek? Už jste přeci četli – Titul Mistr republiky pro 
družstvo Jandová D., Janů a Lemberk. Střelili tak dobře, že měli ještě 
dva body náskok před Duklou Plzeň (nevím, jestli nás ještě pustí k nim 
na soustředění, když jsme jim vybrali titul). Jedním dechem ale musím 
ještě doplnit, že družstvo mohla tvořit i Pája Nymburská nebo Kačka 
Hodinová a titul bychom měli také. Tak dobře všichni střelili! V disci-
plíně jednotlivců si vystřelila Dominika Jandová stříbro výsledkem 299 
bodů, kdy tu jedinou devítku si dala hned první ranou. Kája Janů byla 
se stejným výsledkem bez medaile na nepopulárním čtvrtém místě. Při 
rovnosti bodů se totiž počítají středové desítky. Pája Nymburská měla 
tři devítky a byla „až“ osmá. Vidíte, jak to bylo našlapané!!! U kluků to 
bylo trošku lepší. Matěj Lemberk měl 296 bodů a bral páté místo. Petr 
Zíka byl tentokrát zklamaný. Prý dal dvě zbytečné devítky a ty ho stály 
finále. Ale to si mohlo říkat dalších 50 kluků. 

A ještě něco málo z našich domácích závodů. Jako obvykle je máme 
týden po republice a letos jsme měli rekordní účast. Startovalo přes 40 
střelců. No a šlo zase o tři poháry starosty města. První dva zůstaly doma 
– Dominika Jandová a Kája Janů potvrdily formu. Třetí odjel do Č. Budě-
jovic. V kategorii mladších soupeři neměli absolutně šanci. Za Dominikou 
a Kájou bronz brala Pája Nymburská, pak byl Matěj Lemberk, Katka Ho-
dinová a teprve s dostatečným odstupem od medailí hosté. 

Opět bychom chtěli poděkovat všem, kteří nás podporují a pomáhají 
nám – Město Černovice, lesy ČR, s.p., potraviny dundr, květinka Bu-
šová, masna Veselka, drogerie Kučera a spousta dalších.

Přeji tedy všem pevnou ruku a jasné oko. 
Nymburský

Citát
„To, čemu jsem se naučil, už neznám.  

To málo, co znám, jsem uhodl.“ 

Francouzský básník Nicolas Chamfort
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schůzka s rodiči v mateřské škole
Dne 7. dubna proběhla v mateřské škole schůzka rodičů s pedagogy a ve-

dením školy. My rodiče jsme měli možnost vznášet návrhy a připomínky 
k fungování i směřování školky. Učitelky mohly sdělit praktické zkušenosti 
s výchovou. Pan ředitel se vyjadřoval k možnostem (především finančním, 
ale i technickým) školy a školky jako instituce. Díky vzájemnému naslou-
chání mohly vzniknout první dohody a návrhy: rozšíření kroužků (zajiš-
ťovaných zaměstnanci školy), připravení vystoupení dětí ze všech tříd pro 
rodiče, možnost zapojení rodičů při přípravě akcí v rámci školky. 

Pro mne osobně je toto setkání dobrou zprávou o začátku vzájemné ko-
munikace. Jsem přesvědčená, že každý, ať rodič nebo pedagog, máme 
právo na svůj názor, na jeho prosazování a na diskusi o něm. Zcela se 
ztotožňuji s filozofií, která je garantovaná ve školním vzdělávacím pro-
gramu naší školky: rozvíjet samostatné a zdravě sebevědomé děti cestou 
přirozené výchovy. Pojďme dětem ukázat, jak na to!

Mgr. Blažena Baštová

pochybná sláva: černovičtí výtečníci  
a neznámá hojovická pře

Na internetových sítích se objevuje ledacos. Zadáte známé jméno nebo 
místo a na obrazovku vyskočí tisíce stránek na toto téma. Nebo také jen 
pár stránek a někdy nic. Národní knihovna (a také další, například Jiho-
česká vědecká) zpřístupňují postupně obsah skoro všech novin a časopisů, 
které na našem území vycházely od samého počátku. Příznačně je pro-
gram nazván KRAMERIUS po vydavateli prvních českých novin. V sou-
časnosti na počítačích v pražské nebo českobudějovické studovně běží již 
pátá verze programu. Z něj jsem přečetl soudničky o „našich“ bývalých 
spoluobčanech. 

25. května 1899 přinesly Národní  listy líčení procesu se 36letou po-
běhlicí Marií Schneidrovou z Černovic. Byla obviněna z krádeží a dvo-
jitého manželství. Vše popírala, avšak usvědčena svými oběma manželi 
byla odsouzena. Popírala dokonce svou totožnost, uváděla, že se musela 
narodit téhož dne v Černovicích jiná dívka stejného jména. Podle svě-
dectví tehdejšího pana děkana Hazuky si vyžádala rodný list v němčině 
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proto, že se chtěla vdávat ve Vídni. A skutečně se tam vdala v červnu 1886 
za obuvnického tovaryše z Těchobuze Antonína Babického. Narozený syn 
Jindřich, jehož existenci také obžalovaná popřela, byl z vídeňského nale-
zince dopraven do domovské obce otce a tam se o něj obec stará, jak uvedl 
při přelíčení starosta Těchobuzi. Bývalý manžel vypověděl, že ji vyhnal 
z bytu poté, co příliš utrácela jeho mzdu a ještě okradla jeho kamaráda, též 
obuvnického pomocníka Tyrka. (Tady si dovolím osobní poznámku, zda se 
nejedná o novinářský překlep a nešlo-li ve skutečnosti o mého nevlastního 
děda ševce Václava Turka, který se v roce 1896 ve Vídni ženil, ale brzy 
zemřel a babička se vdala za jeho bratra, také Turka, zpět do Čech.) Ba-
bický se nerozvedl a ona mu napsala z Prahy, aby za ní přijel. 

Mezitím si pobyla ve věznicích ve Vídni a v Praze-Řepích celkem více 
než sedm let. V pěti případech za krádeže a v dalších pěti případech za jiné 
lehčí přestupky. V krátké chvíli na svobodě se stačila znovu vdát za za-
hradníka ve Zbraslavi u Prahy Jana Valentu. S ním byla právě těhotná. 
Soudce jí přičetl k tíži, že se neuctivě vyjadřovala o jemu osobně známých 
(sloužil totiž před časem v Táboře) „vážených občanech Černovic“. Kro-
mě děkana Hazuky také o svědcích na listině o zplnoletnění, Matyáškovi 
a Loušovi. Trest jí vyměřil na tři léta těžkého žaláře, zostřená každého 
čtvrt roku postem. Po skončení trestu měla být dána pod policejní dozor.

V černovické matrice je narození Marie skutečně zaznamenáno 22. srp-
na 1863 v chalupě čp. 76, která stávala na náměstí v místě začátku dnešní 
Nádražní ulice a při její výstavbě byla o sto let později zbourána. Otcem 
byl zedník Jan Schneider, nemanželský syn Rozálie (Růženy) Schneide-
rové, dcery to truhlářského mistra Antonína Schneidera. Matka Barbora 
Petrů pocházela z Křeče, její rodiče byli výminkář z Křeče čp. 14 Jan Pet-
rů a Kateřina Čekalová z Pořína. Kmotry byli manželé Pravdovi z čp. 128 
(dnes ve Vodní ulici), on řeznický mistr. Marie měla jen staršího bratra, 
narozeného tamtéž v roce 1860. Ten se oženil až jako šedesátiletý ve Sta-
rém Městě u Jindřichova Hradce, teprve roku 1920. Mladší sestra Josefa, 
narozená roku 1867 v čp. 44, zemřela ve stáří 10 týdnů. Měla stejné kmo-
try, kdežto syn měl za kmotra stavitelského mistra. 

Týž deník o čtvrtstoletí později informoval 22. září 1925 o obchodním 
cestujícím Hanuši löwym, podvodníku, příslušném do „Černovic u pa-
cova“. Provinil se tím, že celý předchozí rok pod rouškou cizího jména 
Däumler sliboval slečně Irmě v Praze manželství. Představil jí ho jeho 
přítel Theodor Klein (také prý známý sňatkový podvodník) jako velko-
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obchodníka s kožešinami a dámskou konfekcí z Vídně. Sotva se poznali, 
vypůjčoval si od ní peníze a nechal se budoucí nevěstou živit. Vymáhal 
dopředu splatné věno, které nevěstě přislíbila její sestra ze severu Čech. 
Sestra jí však svatbu rozmlouvala, ženich se jí pranic nelíbil. Když Irma 
odjela v květnu do Poděbrad, zanechala Hanušovi klíče od bytu a zle do-
padla. Své cennější svršky a další předměty nalezla až u vetešníka a ten jí 
vyzradil skutečnou totožnost zloděje. Dluhy Hanuše dostoupily výše přes 
15 tisíc korun. Soud navíc zjistil, že byl jmenovaný za poslední dva roky 
již několikrát pro podvody trestán. Polehčující okolností se stalo doznání 
obviněného a tak byl odsouzen jen na 15 měsíců do těžkého žaláře, tak-
též zostřeného posty.

Křestní jméno Hanuš není v Černovicích v rodinách Löwyů známo. Ani 
jeho německá podoba Johann či Hanes. Podle záznamů narození v židov-
ských matrikách by mohlo jít o 35letého obchodníka Oskara, syna Leopol-
da Löwyho, přistěhovalého z nedalekých Košic. Žili v čp.113 (dnes sklad 
v Táborské ulici). Ze tří synů usedlíka Davida Löwy z čp.149 (potom pře-
stavěno na Amáliin ústav, také v Táborské, dříve Židovské ulici) se mohlo 
jednat o kteréhokoliv. U soudu se o věku nehovořilo, ale Davidovi synové 
byli přeci jen starší. Obchodní cestující Alfréd měl 50 let, Emil 46 a Hugo 
45 let. Že by v tomto věku obluzovali nějakou slečnu se nezdá pravděpo-
dobné. I když, kdož ví? 

Mohlo se ovšem jednat i o omyl v určení Černovic, jako v následují-
cím roce. Tehdy senzační zprávu uveřejnil Český deník 29. září 1926 pod 
nadpisem Rozmanitosti: „Stařec zdědil po synovi 40 milionů Kč? Chudý 
75letý obuvník z Černovic u Kamenice n. l. zdědil z nenadání 40 mil. 
Kč. Jeho syn vystěhoval se ve 20 letech do Ameriky a vyšvihl se tam až 
na továrníka na obuv. Po celou dobu se vůbec nestaral o stařičkého otce. 
Před několika týdny byl ve své chicagské vile přepaden bandity a zavraž-
děn. Jelikož neměl potomků ani ženy, připadlo jmění 1,200.000 dolarů 
starému otci. Stařec přijal zprávu lhostejně. Co si počnu s tolika penězi, 
pravil, když budu žíti už jen několik let?“ Hlas lidu uveřejnil obdobnou 
zprávu už 22. srpna téhož roku, věk snížil na 73 let a dokonce uvedl 
i jméno „příštipkář Ervin Čejako v Černovicích“. Vylíčil hrdinu jako žeb-
ráka, který se již jednou pokusil o sebevraždu. Zděděná suma byla v ru-
munské měně 200 milionů lei, prý asi 33 mil. Kč. Souvislosti naznačují, že 
se jednalo o Černovice na podkarpatské Rusi, která byla tehdy součástí 
Československa. Byla to typická novinářská kachna v okurkové sezóně!
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Pod názvem „Ze starých časů tvrze v Hojovicích u Černovic“ uve-
řejnil v budějovickém deníku Hlas  lidu 17. června 1908 bývalý jindři-
chohradecký archivář František Teplý, tehdy farář v Hošticích u Nemyšle, 
opis originálu stížného listu Václava Vojtěcha Vratislava z Mitrovic. List 
byl určen císařským zemským úřadům a soudům v Čechách. Teplý ho zís-
kal ze soukromých rukou a na téže stránce vyzýval inzerátem faráře celé 
diecéze, aby mu posílali originály či kopie historických písemností, které 
se uchovávají na farách, aby je mohl zpracovati a uložiti v muzeu. 

O co ve stížnosti šlo? Mitrovický koupil 17. srpna 1682 hojovický 
statek za 15 000 zlatých rýnských od vdovy po Františku Karlu Ježov-
ském Albertiny rozené Chobodské z Vostředka. Jeho soused, majitel čer-
novického panství jan Maxmilián z Tallnberka (také na Suchomastech, 
Smilkově, Prčici a Chotěticích a rada komorního a dvorského soudu), byl 
svědkem při prodeji. A náhle postavil panu Vratislavovi do cesty překáž-
ku. Doslova „před nedávným časem na hrázi blíž mlejna „na Nových 
mlejných“ řečeného šraňk prve nikdy nebývalý postaviti a ním svobod-
nou od starodávna nad paměť lidskou bejvalou cestu ... veřejný a každému 
svobodný jezd tímž šraňkem zbraňovati dává ... ale také nemalé zlehčení 
důchodu mému pivovarnímu působí.“ V.V.Vratislav z Mitrovic žádal, aby 
hejtmani přikázali šraňk odstranit, protože po cestě jezdí formani, kteří 
se stavují v hojovické vejsadní hospodě a ta smí ročně až 50 sudů piva 
vyšenkovati, které se tam vaří. Pražští úředníci dopis přeposlali 20. února 
1690 krajským hejtmanům bechyňského kraje a ti patrně věc urovnali, 
jak dovodil Teplý. Žádné úřady se dopisem dále nezabývaly a panstvo se 
zřejmě dohodlo.

Dopis je zajímavý tím, že potvrzuje založení panských mlýnů s ryb-
níkem kolem roku 1680 a v závěru vypočítává majetek hojovického pána. 
Objasňuje hojovickou tvrz, dosud nepředstavitelnou. „Předně: tvrz stará 
nedostavená, vše ode zdí se štíty zděnými ... šindelem střecha pobita, v níž 
jsou dva lochy velký, klenutý...“. Tudíž měla dvě místnosti a pod střechou 
bylo humno „pro sypání obilí“. „Item též druhá nová tvrz, co se v ní by-
dlí, v níž je světnic i s ratejnou 6, kanceláře 3, komory 4, lochy klenutý 
2, kuchyně klenutý 2.“ Při tvrzi byl dvůr s 2 maštalemi pro koně a jinou 
maštalí pro voly, dojírnou pro krávy, 6 chlívů pro svině, 2 kolny pro vozy, 
2 stodoly o dvou mlatech, sýpka, láznička „kdežto se pálení pálívá“ (tj. 
kořalka, vysvětlil Teplý). Při dvoře byl zděný ovčín a „pivovar čistotný se 
vším k němu příslušenstvím, světnička pro sládka, hospoda vejsadní jedna 
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... též taky na silnici jest, ... při které hospodě je marštal na kolik koní.“ Jan 
Maxmilián Talmberk zemřel roku 1693, Václav Vojtěch Vladislav z Mit-
rovic 1698. Jejich rody pojily příbuzenské sňatky. Je proto s podivem, že 
při neurovnali páni hned osobně, ačkoliv Mitrovic v dopise zdůraznil, že 
Talmberka „kolikráte sousedsky a přátelsky vždy vyhledával“, avšak ten 
nikdy šraňk sundati neporučil. 

Jiří Turek

pro čisté černovicko 2016
Sobotní odpoledne 23. dubna patřilo úklidu Černovic a jejích příjezdo-

vých cest v rámci krajské akce „Čistá Vysočina“. Pro Černovice tuto akci 
již tradičně pořád Pionýrská skupina Svidník ve spolupráci se ZŠ a MŠ 
Černovice. Úderem 13. hodiny se sešlo u základní školy na 60 nadšenců, 
kteří tak prokázali, že jim není jedno, jak vypadá město, v kterém žijí. 
Vyzbrojeni odpadkovými pytli, rukavicemi, kyblíky a reflexními vestami 
jsme se vydali do ulic města a okolí, abychom vysbírali vše, co na zem 
nepatří. Po úklidové procházce jsme si společně opekli lahodný a voňavý 
buřtík. Děkujeme všem, kteří se s námi vydali „zatočit“ s odpadky.

 Za PS Svidník Kamila Pařízková
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Jedno malé výročí
V roce 1887 byly firmou Petr z Prahy instalovány nové varhany v kos-

tele Povýšení sv. Kříže v Černovicích. Ale již v roce 1904 se ukázalo, že 
vyžadují opravu. Proto zastupitelé města jednali s firmou bří. Paštikové 
z Prahy-Žižkova o provedení opravy. Firma se mj. prezentovala „instalací 
varhan v opatském chrámu Páně v Emauzích, největších v království Čes-
kém a kollegiatním chrámu P.na Král. Vyšehradě“. Dále firma uváděla, 

že „Dovolujeme si zdvořila 
upozornit,  že  pneumatické 
varhany soustavy rourkové 
počaly  jsem  nejdříve  zde 
v Čechách vůbec v říši naší 
vyráběti,  proto  jest  nám 
možno na základě dlouho-
letých  zkušeností  v  oboru 
našem stroje dokonalé sta-
věti a dodávati“.

Po provedené prohlídce 
zaslal Josef Paštika pře-
hled nutných oprav s roz-
počtem. Jednalo se o kom-
pletní instalaci rejstříků, 
rejstříků kombinačních, 
spojek manuálních a pedá-
lových, ad. v celkové část-
ce 4.075 korun. Představi-
telům města se však zdála 
„částka příliš vysoká“ 
a tak jednali nakonec s fir-
mou Škopek z Tábora, kte-
rá práce provedla za částku 
4.200 Kč.

Slavnostní kolaudace 
varhan byla provedena 11. 
května 1906.

Jan Podhola
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Zlatý ámos 2016
Letos se konal již 23. ročník soutěže o nejoblíbenějšího učitele Čes-

ké republiky – Zlatý Ámos. Rozhodli jsme se přihlásit naši paní učitelku 
Alenu Michálkovou.

Pro nominaci svého oblíbeného učitele museli žáci splnit několik 
podmínek: získat sto podpisů z řad žáků, rodičů, ale i učitelů. Dalším po-
třebným bodem byla zpracovaná charakteristika učitele a společný záži-
tek.

To vše jsme zvládli a těsně po Vánocích za pomoci pana ředitele ZŠ 
Černovice odeslali. Místo pololetního vysvědčení jsme pak jeli na regi-
onální kolo do Olomouce. Tam nás čekala obhajoba naší volby, pohovor 
a vystoupení, kterým jsme chtěli ukázat, jak moc máme paní učitelku rádi. 
Připravili jsme si scénku z hodiny angličtiny a píseň s tanečním doprovo-
dem „Ty jsi ta nej…“. Porotě se naše vystoupení velmi líbilo, regionální 
kolo jsme vyhráli a získali tak titul Zlatý Ámos Kraje Vysočina 2016. 

Tím se nám otevřely dveře do semifinále, které se konalo 3. března 
na Ministerstvu školství ČR v Praze. Tam už jela paní učitelka bez nás. 
Naším úkolem bylo pro ni připravit tři věci, symbolizující náš vzájemný 
vztah. Vyrobili jsme kufřík polepený fotografiemi dětí ze školy, jehož ob-
sahem byly věci potřebné k přežití. Připravili jsme také hodiny, na kterých 
místo číslic byly její povahové vlastnosti. Vyndali jsme baterie, abychom 
zastavili čas trávený s ní. Nejvíce jsme se pobavili při tvorbě „Servisní 
asistenční kartičky“, protože, jak je již známo, cestou na regionální kolo 
se nám čtyřicet kilometrů před Olomoucí na dálnici porouchalo auto. Paní 
učitelka s přehledem zvládla vypracovat zadané úkoly a našemu postupu 
do finále už nic nebránilo! 

Času na přípravu finálových vystoupení bylo málo. Scházeli a trénovali 
jsme každý večer, deset dní. Paní učitelka si musela připravit dva úkoly, 
třetí úkol byl tajný. Společně jsme nacvičili pětiminutové závěrečné 
vystoupení. Byl to náš úžasný černobílý tanec, který odrovnal totálně po-
rotu. A co odrovnalo nás? Kokosy naší paní učitelky ☺

 Na finále za námi přijel plný autobus kamarádů a spolužáků i s pe-
dagogy. Také mnozí rodiče nás přijeli podpořit. Atmosféra mistrovství 
světa v hokeji je slabý čajíček ve srovnání s fanděním a skandováním 
černovických dětí. Stejná trička a transparenty zaplavily celý kongresový 
sál hotelu Olšanka, kde se finále konalo. I přes neustálé obavy a pochyb-
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poděkování
Touto cestou bych chtěla poděkovat všem, díky kterým se mi podařilo 

Dětského zlatého Ámose získat. 
V první řadě děkuji mému nejužšímu týmu, který se mnou absolvoval 

všechna kola od regionálního až po samotné finále. Z celého srdce děkuji 
Nikol Motyčákové, Elišce Hronkové, Ivance Kosové, Lukášovi Pěnkovi 
a Davidovi Pravdovi za nekonečné hodiny tréninků a příprav. Za jejich 
podporu a neustálou dobrou náladu, kterou vždy zahnali mé obavy 
a trému. Děkuji za jejich ochotu věnovat mi svůj volný čas. To díky nim 

nosti paní učitelky, která v nic nedoufala, jsme dokázali to, o čem my jsme 
vůbec nepochybovali. Vybojovali jsme titul Dětský Ámos 2016 a domů 
jsme přivezli korunku a šerpu. 

Díky Ámosovi jsme prožili spoustu nezapomenutelných zážitků a legra-
ce. No prostě Alča je nej!!!

Eliška, Nikča, Ivča, Luky a Hup
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jsme se dostali tak daleko, díky nim dnes již nikdo nepochybuje, kde se 
nachází Černovice u Tábora a jaké šikovné děti zde máme.

Velký dík patří paní Pěnko-
vé a paní Motyčákové. Jejich 
nápady, kreativita a elán byly 
hnacím motorem celé ankety. 
Bez jejich pomoci a obětavého 
nasazení v kteroukoli denní či 
noční hodinu, jejich podpory 
bychom se nikdy neodvážili ani 
pomyslet na možný úspěch.

Paní Kosové děkuji za úžas-
nou choreografii na finálo-
vé vystoupení, které zauja-
lo jak dětskou, tak dospělou 
porotu a zcela jistě přispělo 
k našemu vítězství. Děkuji jí 
za trpělivost, kterou měla se 
mnou při nacvičování sestavy.
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Paní Janů děkuji za pomoc s přípravou kostýmů na finálové vystoupení. 
Bez ní by černo-bílé vystoupení prostě nebylo takové, jak má být.

Paní Pravdové děkuji mimo jiné za to, že se postarala o trička pro 
fanoušky, kteří nás přijeli podpořit do Prahy – pro „růžovou smršť z Čer-
novic“.

Žákům z mé 9. třídy děkuji za neskutečnou podporu a všem dětem z naší 
základní školy za projev důvěry a lásky, díky kterým mě do této soutěže 
poslali…

Děkuji panu řediteli Robertu Štefánkovi a paní učitelce Petře Novotné 
za neustálou podporu, pomoc a vždy potřebnou radu.

Kolegům za ochotu mě zastoupit v hodinách, v čase povinností spojených 
s touto anketou, stejně tak za jejich podporu.

Městu Černovice patří dík za uhrazení nákladů spojených s dopravou 
fanoušků do Prahy na finálové vystoupení.

Za podporu děkuji také domovu Kopretina a základní škole speciální 
a praktické.

V neposlední řadě bych chtěla poděkovat všem obyvatelům Černovic 
a okolí za všechny projevy sympatií a podpory po celou dobu od příprav 
po absolvování jednotlivých kol či samotného finále. Děkuji, velmi si toho 
vážím.

Alena Michálková 

Nevím, co je sUlo!!!
Nevím sice, co znamená na některých modrých kontejnerech na tříděný 

odpad v našem městě velký nápis – samolepka SULO, ale dávno už vím, 
a ví to dokonce už i děti na nižším stupni naší ZŠ, že modré kontejnery 
jsou na odpadové papíry. A nemusí tam ani nápis PAPÍR být. 

Zkrátka všem rozumným lidem je to jasné! Kontejner modrý je na papíry, 
žlutý na plasty, bílý na čiré, tzv. bílé sklo, zelený na barevné sklo a sklo 
tabulové, hnědý na bioodpad (ty v Černovicích nejsou, ale jsou tady 
velkoobjemové kontejnery na trávu a podobný bioodpad kromě větví). 
Odpadové nepotřebné železo aj. kovy buď na jaře na tradiční svoz železa 
organizovaný našimi dobrovolnými hasiči, nebo ho odvézt na místní 
sběrný dvůr za hřbitovem každý pátek či sobotu odpoledne od 13 do 17/
(16) hod. Na sběrném dvoře se bezplatně zbavíte i různých vyřazených 
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elektrospotřebičů, pneumatik, nábytku, nebezpečného i jiného odpadu. 
A do vašich popelnic či kontejnerů na tzv. směsný odpad toho už moc 
nezbude. Jak jednoduché, Ty/Vy náš obyvateli nebo návštěvníku našeho 
města, že?

Ten, určitě rozumný a inteligentní člověk, kdo „vytřídil“ asi v polovině 
června minulého roku na velkém sběrném místě u černovické fary svůj 
odpad (různé znečištěné obaly od potravin, zapáchající igelitku se slupkami 
od brambor a zbytky jiné zeleniny, sklenice od čehosi a plechovku asi se 
starou barvou aj.) do modrého kontejneru s nápisem SULO, tento člověk 
(schválně nepíši blbec, hovado apod.) by si měl uvědomit, že tento jeho 
„papír“ musí někde na třídící lince lidé ještě ručně doroztřídit. Takový 
zapáchající humus, co jim tam někdo z nás poslal/posílá, si obsluha 
linky za trochu těch těžce vydělaných kaček určitě nezaslouží. Představ 
si, člověče (pořád Tě ještě mám za člověka), že na té lince musíš třídit 
Ty. Jak by se Ti to líbilo, když by pod Tvýma rukama měla projít tato 
zásilka z Černovic? Určitě bys nás, Černováky nepochválil. Zamysli se 
nad sebou, aspoň trochu se zastyď a hlavně se už polepši!!! 

Tento článek měl vyjít v loňském 4. čísle našeho Zpravodaje Černovicko, 
ale nebyl zatím otištěn kvůli množství jiných článků, které prý byly 
aktuálnější.

Nedávno (začátkem dubna) jsem se přesvědčil (opět u fary), že jsou 
mezi námi lidi (zatím je ještě řadím k Homo Sapiens), kteří stále „nevědí“, 
co kam patří. V modrém kontejneru s nápisem SULO se objevily narvané 
dva staré koberce a nějaké humus staré hadry a různé plasty. Vedle vlevo 
do šedivého/ černého kontejneru na směsný odpad se zase někomu 
nedařilo narvat nějakou rozebranou skříňku. Ostatní kontejnery na tomto 
místě už byly relativně v pořádku, jen ta hromádka toho starého textilu 
za bílým kontejnerem patří přece někam jinam, člověče!

Ř.

Funerální památky v černovicích a okolí 5.
dobešov

V obci Dobešov se nachází kostel sv. Martina, který byl původně farním 
a po postavení kostela v Černovicích se stal filiálním. Za dobu svého tr-
vání prošel mnoha úpravami, mj. byl dvakrát odsvěcen a upraven na sýp-
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ku a byty.1 Přes mnohé peripetie zůstala zachována sakristie přistavěná 
k severní straně, v níž se dochoval náhrobní kámen majitelky nedalekých 
Hojovic, opatřený českým textem v majuskule se čtvrceným erbem v dol-
ní polovině.

LETHA 1636 DNE 21 MIESY
CZE OKTOBRU UROZENA PANI
ANNA GIEZOWSKA ROZENA WO
RACZICZKA Z PABIENITZA 

1 Tetiva Jiří – Dobešov (Černovice 1999)
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NA HOIOWICZYCH MANZIELKA
UROZENEHO A STATECZNEHO
RYTIRZE PANA BRZENKA GEZO
WSKYHO Z LUBU NA HOIO
WICYCH SWVG ZYWOT DOKO
NAGICZ Z TOHOTO SWIETA
GEST WYKROCILA GEGIZTO
WIEKU ZYWOBYTI BYLO 50
LETH ZUSTAWAGICZ
SPOLU W MANZELSTWY
 21 LETH 30 NEDIEL 
A TUTO WEDLE 

SWYHO MILEHO
SYNA WA CZLAWA
GIEZOWSKY HO Z LUB
KTERYZTO LETHA 1632
DNE 20 FEBRUARIY WE 2 HO
DINU NOCZ W PANU VSS
NVL POHRZBEN GEST OCZE
KAWAGICZ SPOLECZNEHO
WESELEHO Z MRTWYCH WSTANI.

V této souvislosti bych rád upřesnil texty uvedené v publikacích J.Turka 
– Dějiny a současnost Hojovic, str.16:2 
„V Dobešově byla roku 1636 pochována Anna Ježovská Voračická z Pa-

běnic ve věku 59 let, z toho 21 let a 30 neděl v manželství. Její náhrobek je 
v kostele spolu s náhrobkem syna, Václava Ježovského z Lub, který zemřel 
1632.“ 

Na předchozích stranách v téže publikaci (str. 14 a 15) uvádí autor, ja-
kým způsobem se dostaly Hojovice do majetku zmiňované Anny: 
„…  je  vykoupil  roku 1611  znovu  tentýž Matyáš Kamenický  z Hojovic 

(roku 1613 byl měšťanem Jindřichova Hradce) a 5.prosince 1611 prodal 
své sestře Anně, vdově Voračické z Paběnic, která se roku 1614 (tehdy asi 

2 Turek Jiří – Dějiny a současnost Hojovic (OÚ Hojovice 2010)
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osmatřicetiletá) provdala za Břeňka Ježovského z Lub. Ten byl pardubic-
kým purkrabím. Ježov ležel u Chudenic nedaleko Klatov a Břeňkův asi otec. 
Také Břeněk, byl od roku 1582 doložený na Železném Újezdci, v létě 1601 
nebo 1602 získal Kalenice a Kejnice nedaleko Horažďovic a tam roku 1612 
zemřel, pohřben byl v Nezamyslicích. O jeho dědictví se podle dostupných 
zpráv dělili synové Jan (zemřel 1615), Václav (žil v Miroticích) a Zdeněk 
(od roku 1626 místopísař Českého království (zemřel 1645). …. Břeněk Je-
žovský byl po Bílé Hoře 1620 pokutován ztrátou 2/3 majetku,…).

Obdobný text byl převzat do další publikace J.Turka – Černovice rok 
po roce (str. 93 a 94):3

V Dobešově byla roku 1636 pochována Anna Ježovská Voračická z Pa-
běnic ve věku 59 let, z toho 21 let a 30 neděl manželství. Její náhrobek 
je v kostele spolu s náhrobkem syna, Václava Ježovského z Lub, který 
zemřel roku 1632. Zákrisie s náhrobkem byla prý přistavěna ke koste-
lu na její paměť. Dobešovský kostel byl součástí černovického panství, 
byl ale stranou hlavního dění. Vlastní kostel hojovická paní neměla, far-
ní v Mnichu nebo Deštné ji nejspíše nevyhovovaly, nejsnáze dosažitelné 
a před protireformací nejskrytější místo odpočinku bylo asi toto.

Manžel Břeněk Ježovský z Lub a na Hojovicích byl po Bílé Hoře po-
kutován ztrátou dvou třetin majetku, žil ještě roku 1629 a patrně jeho syn 
(nebo by to musel být on, znovu ženatý) si dopisem z 19.února 1640 stě-
žoval hejtmanům Bechyňska, že mu soused Černín v Hojovicích usadil 
„7 koní rejtarstva s jedním kaprálem k ložírování“ na celý týden a ničeho 
nezaplatil.

Jak z textu na náhrobku vyplývá, zemřela Anna Ježovská ve věku 50 let 
a nikoliv 59. Nebyla provdaná Voračická z Paběnic, ale rozená Voračická 
z Paběnic. Pokud žila v manželství 21 let a 30 neděl, provdala se za Břeň-
ka Ježovského někdy v březnu roku 1615 ve věku 29 let a nikoliv 38. 
V tehdejší době by také byla starou a nepravděpodobnou rodičkou (44 let) 
syna Václava, který nemá samostatný náhrobek, ale společný s matkou, 
jak dokládá text.

Text uvádějící prodej Hojovic Matyášem Kamenickým sestře Anně pro-
vdané Voračické vyplývá z nepochopení použitého výrazu v kupní smlou-

3 Turek Jiří – Černovice rok po roce. Dějiny Černovic s okolím 1322–
2006 (2. vyd., Černovice 2011)



46

Tip na knihu
Babičky: Mrtvý kuchař – Minna lindgrenová

Každé ráno se Siiri Kettunenová probudila 
a shledala, že zatím neumřela. Načež vstala, umy-
la se, oblékla a snědla něco k snídani.

S jídlem nespěchala, vždyť měla čas. Důkladně 
přitom pročítala noviny a poslouchala ranní vysí-
lání rozhlasu, dodávalo jí to pocit, že pořád patří 
do tohoto světa. Kolem jedenácté se často vydá-
vala na projížďku tramvají, ale dneska v sobě ne-
našla dost síly.

Tak začíná první díl detektivní trilogie z helsinského domova důchodců 
Podzimní háj. Hlavní hrdinky – Siiri, Irma a Anna-Liisa totiž nemají čas 
na beznaděj, kterou přináší čekání na smrt, protože vyšetřují vraždu. Je-
jich důkladné pátrání je plné recese, humoru a moudrosti. A když se nad-
hled začne obyvatelkám domova občas vytrácet, použijí své povzbudivé 
heslo – čím dál víc smrti vstříc.

Finské spisovatelce Minně lindgren se podařilo vyprávět lehce a zá-
bavně příběh o stáří, přátelství a životě. 

d.s. 

vě „sestře“, který byl použit ve smyslu sociálního postavení (rytíř Matyáš 
Kamenický, Anna Voračická z vladyckého rodu) a nikoliv příbuzenském-
-rodovém. Byl-li by myšlen rodový vztah, byl by přiřazen k označení „se-
stra“ výraz „jednorodá či jednobřišní“. 

Také došlo k záměně Břeňka Ježovského na Hojovicích. Byl pardubic-
kým purkrabím, ale po bitvě na Bílé Hoře nebyl odsouzen ke ztrátě 2/3 
majetku.4 Přislíbil roku 1628 přestoupit ke katolické víře, což nejspíše 
učinil, neboť roku 1633 byl již hejtmanem bechyňského kraje.

Jan Podhola 

4 Bílek V. Tomáš – Dějiny konfiskací v Čechách po r. 1618 (díl I., Praha 
1882)
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pro dospělé
King S. – Řbitov zvířátek
Bílek J. – Podivná vražda na knížecím 

dvorci
Rottová I. – Případ andělské košile
Llobregat J. – Vesaliovo tajemství
Pražáková H. – Láska v pěti novelách
MUDr. Marečková O., Mengerová O. – 

Nemoci žlučníku a žlučových cest
Rýdlová J. – Tajemství psychiky
Tolstoj L. N. – Království Boží ve vás
Lanzenberger B. – Vaříme zdravě bez lepku
Česnek
Léčivá síla rostlin
Cibule
Foltin K. – Česko – otázky a odpověd
Moestl B. – Šaolin
Čechura J. – Karel IV. – Na dvojím trůně
Kmenta J. – Svědek na zabití
Punke M. – Zmrtvýchvstání
Ther P. – Nový pořádek na starém konti-

nentě
Gray J. – Muži jsou z Marsu, ženy z Ve-

nuše
Jakoubková A. – Čiň manželu dobře-pek-

lem se ti odmění
Kepler L. – Písečný muž
May P. – Sál smrti
Kratochvíl M. – Duchaři
Dousková I. – Napůl ve vzduchu
Olsen A. – Nesmírný
Máté F. – Toskánská vinice
Roth J. – Příběh tisící druhé noci

Poláček K. – Hostinec u kamenného stolu
Robertsová N. – Na růžích ustláno
Smith W. – Kopí osudu
Fitzerald F. S. – Něžná je noc
Chestertona G. K. – Moudrost a vtip
Ciprová O. – Únos urozené panny
Lorenz K. – Osm smrtelných hříchů civi-

lizace
Robertsová N. – Sen v bílém
Westwater J. – Nikdo tě nemá rád
Tomský A. – Úžas, radost a paradoxy 

života podle G. K. Chestertona
Márai S. – Judita
Pavlátová M. a kol. – Zahrady a parky 

jižních Čech
Jones R. - Rytíři

pro děti
Ledové království
Říkanky a pohádky pro radost
Schulzová A. a kol. – Krákorčina abeceda
Pospíšilová Z. – Neposedné hříbátko
Pec nám spadla
Chodí pešek okolo
Barsotti R. – Zvířata kolem nás
Pospíšilová Z. – Kdo bydlí v lese?

Městská knihovna čerNoViCe
Z nových knih
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Život tropí hlouposti a my je fotografujeme 13.

Stejné možnosti pro malé i velké cyklisty.

Jan Podhola

Zajistil, ale neuchránil?
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Dětský karneval „Máme rádi zvířata“
Třetí březnovou sobotu se ze sálu místní sokolovny zase po roce ozýval dětský 

smích. Tradiční maškarní karneval pořádaný Pionýrskou skupinou Svidník přilá-
kal spoustu malých návštěvníků a jejich rodičů. Sál se chvilku po druhé hodině 
odpolední proměnil v jednu velkou ZOO. Zatancovat a pobavit se přišli krokodý-
lové, žirafy, ovečky, pandy, sloni, dikobrazové, tučňáci, kočky i pavouci, přiská-
kaly žabky i králíci v klobouku, přilétli netopýři, papoušci, plameňáci i včelky 
a berušky. Pro děti bylo připraveno odpoledne plné tancování, soutěžení a dovádě-
ní. Netrpělivě však všechny očekávaly vyhlášení nejkrásnějších masek, které byly 
zvoleny porotou přítomných maminek a oceněny sladkou odměnou. Rozhodování 
to nebylo vůbec lehké, všechny masky byly i tentokrát nápadité a vydařené. 

Děkujeme všem, kteří se veselého odpoledne zúčastnili, velký zájem o tuto akci 
nás moc těší. Poděkování patří také všem sponzorům, pořadatelům a lidem, kteří 
se na organizaci podíleli. 

Věříme, že se vám letošní karneval líbil a těšíme se zase za rok na viděnou! 
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vyZvedávání léKů 
aneb jak nám stát pomáhá.

Původně byl na tomto místě zpravodaje prostý inzerát, který upozorňoval 
na možnost vyzvednout si léky přímo v Černovicích. Bohužel, služba, kterou 
jsme měli domluveni s Lékárnou u pošty z Kamenice nad Lipou skončila dříve, 
než mohla pořádně začít. Státní ústav pro kontrolu léčiv (SÚKL) tuto službu za-
kázal, protože neodpovídá schválenému režimu lékárny či výdejního místa. 

Nepochybuji o tom, že SÚKL postupoval podle zákona, ale jen to ukazuje, jak jsou 
některé zákony nastaveny špatně. Pokud totiž svěříte recept někomu, kdo vám léky 
přiveze z lékárny a předá vám je na náměstí u autobusu, je to v pořádku. Ale nesmí to 
udělat nikdo z lékárny a nedejbože v místnosti – místnost musí splňovat požadavky 
na výdejnu a ten, kdo vám je předá, musí být vystudovaný magistr farmacie. 

Zkusíme službu provozovat vlastní silou – snad tím neporušíme zákon. Služba 
byla prospěšná, mnoha lidem ušetřila cestu do jiného města pro léky, a to se počítá,
ale nedokážu nyní odhadnout, jak dlouho se nám podaří ji takto zajistit. 

Dokud to půjde, budeme nadále léky vozit a vydávat je dvakrát týdně v prosto-
rech vedle kadeřnictví paní Svadbové, a to vždy v úterý a ve čtvrtek odpoled-
ne. Způsob odevzdávání receptů a přesné časy ještě musíme vyřešit, od kontroly 
SÚKL je bohužel vše jinak, ovšem za ty potíže myslím služba vyzvedávání léků 
stojí – zatím každý, kdo službu využil, byl spokojen. 

Držte nám palce, ať se to podaří.  
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vypisuje výběrové řízení na pozici
seřizovač/programátor CNC

Požadované znalosti a vzdělání:
•	 VŠ nebo SŠ s maturitou – strojní
•	 praxe v oboru
•	 znalost norem ISO 9001 a ISO /TS 16949 výhodou
•	 znalost technologických procesů a programování CNC
•	 zodpovědnost a důslednost
•	 práce v třísměnném provozu
Náplň práce:
•	 seřizování a programování CNC stroje
•	 kontrola a aktualizace výrobních postupů
•	 zajišťování nářadí pro výrobu
•	 řízení a organizace práce směny 
Nabízíme:
•	 práci v dynamicky se rozvíjející stabilní společnosti
•	 možnost profesního rozvoje a kariérního růstu
•	 odpovídající mzdové ohodnocení 
•	 závodní stravování

Vaše přihlášky posílejte na adresu DETAIL CZ s.r.o., Žižkova 771,  
394 68 Žirovnice nebo v elektronické podobě na e-mail mzdy.ec@seznam.cz

vypisuje výběrové řízení na pozici
výrobně technického ředitele

Požadované znalosti a vzdělání:
• VŠ nebo SŠ s maturitou – strojní
• základní znalost angličtiny
• praxe v oboru výhodou
• znalost norem ISO 9001 a ISO /TS 16949 výhodou
• znalost výkresové dokumentace a technologických procesů (obrábění, 

povrchové zpracování materiálů)
• zodpovědnost a důslednost
Náplň práce:
• tvorba technologických postupů - CNC obrábění 
 součástek pro automobilový průmysl
• tvorba cenových návrhů
• technické jednání se zákazníkem
Nabízíme:
• práci v dynamicky se rozvíjející stabilní společnosti
• odpovídající mzdové ohodnocení
• možnost profesního rozvoje a kariérního růstu
• závodní stravování
Vaše přihlášky posílejte na adresu DETAIL CZ s.r.o., Žižkova 771,  
394 68 Žirovnice nebo v elektronické podobě na e-mail mzdy.ec@seznam.cz.

Detail CZ s.r.o
Žirovnice

Detail CZ s.r.o
Žirovnice
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Foto: Jan Podhola

Někteří lidé nás nemilují a tak přežíváme jen díky převlekům


